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P R O T O K Ó Ł    Nr XVII.2016

ze zwyczajnej XVII sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 31 października  2016 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 10 20

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Baranowski Krzysztof

3. Bułatewicz Wojciech

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Ignatowicz Ryszard

6. Kędyś Elżbieta Irena

7. Łapiński Mariusz

8. Olchowik Danuta

9. Olchowik  Leszek

10.Oleksza Sławomir

11.Onoszko Michał Antoni

12.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Charytoniuk Ewa

2. Miakisz Jolanta

3. Worobiej Wiesław
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Udział  wzięli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

3. Mirosław Grabowicz - Dyrektor ZGK

4. Bohdan Olchowik - Dyrektor Zespołu Szkół w Szudziałowie

5. Ewa Skórska - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babikach

6. Andrzej Maksymiuk - Z-ca Komendanta PSG w Szudziałowie

7. Leszek Olchowik - Delegat do Podlaskiej Izby Rolniczej

8. Wojciech Bułatewicz - Członek Podlaskiej Izby Rolniczej

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po dokonaniu otwarcia, przywitaniu przybyłych oraz krótkim przedstawieniu
tematyki obrad przedstawiła  projekt porządku. Poinformowała, że w porównaniu
do proponowanego porządku ujętego w zaproszeniu dodaje się  sprawę realizacji
obowiązku  składania  oświadczeń  majątkowych  przez  radnych  i  pracowników
samorządowych, sprawę wydzierżawienia nieruchomości oraz ustalenie możliwości
załatwienia wniosków wniesionych do Rady gminy i Wójta Gminy.

Porządek  bez  uwag został  przyjęty  12 głosami,  bez  głosów przeciwnych
i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Zmiana treści wzorów informacji i deklaracji podatkowych.
4. Określenie  sposobu  konsultacji  aktów  prawa  miejscowego

z organizacjami pożytku publicznego.
5. Utworzenie  Centrum Usług  Wspólnych  Gminy  Szudziałowo  i  nadanie

statutu.
6. Zmiana budżetu gminy na 2016 rok oraz zmiana WPF.
7. Określenie ceny żyta i ceny drewna tartacznego do podatków na 2017 rok.
8. Informacja  o  realizacji  obowiązku  składania  oświadczeń  majątkowych

przez radnych i przez pracowników samorządowych.
9. Wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości.
10.Ustalenie możliwości załatwienia wniosków wniesionych do Rady gminy

i Wójta Gminy.

11.Wolne wnioski.
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12.Odpowiedź na wolne wnioski.
13.Przyjęcie protokołu z XVI sesji.
14.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu).

 W  tej  części  obrad  Pan  Jan  Muciuś  –  Inspektor  w  Urzędzie  Gminy
przedstawił  z  upoważnienia  Wójta  propozycje  aktualizacji  wzorów  druków
informacji  i  deklaracji  podatkowych.  Zmiany  polegały  na  aktualizacji  podstawy
prawnej oraz zapisów dotyczących wymiarów (wysokości)  kondygnacji budynków.

Zastrzeżeń nie wniesiono i chwałę określającą nowe wzory druków przyjęto
12 głosami. Nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XVII.93.2016

stanowi w protokole stronę Nr 11.

Ad.4.

Wyjaśnienia  odnośnie  sposobu  konsultacji  prawa  miejscowego  z  organizacjami
pożytku publicznego przedstawił z upoważnienia Wójta Pan Jan Muciuś – Inspektor
w Urzędzie.          

Uwag nie było wobec tego Pani Elżbieta Irena Kędyś po uzyskaniu od Rady
zgody nieodczytywania projektu poddała go pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami bez głosów przeciwnych i bez wstrzymujących
się.

UCHWAŁA  Nr XVII.94.2016

stanowi w protokole stronę Nr 25.
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Ad.5.

Uzasadnienie  odnośnie  utworzenia  Centrum  Usług  Wspólnych   przedstawiła
z upoważnienia Wójta  Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy.

Po udzieleniu głosu przez Przewodniczącą Rady Gminy kolejno wypowiadali
się:
 
Pan Bohdan Olchowik – Dyrektor Zespołu Szkół

 W minionym okresie księgowość oświatowa była prowadzona w Urzędzie
Gminy. Później realizację tego zadania powierzono  Zespołowi Szkół.

 Podatek VAT jest naliczany praktycznie tylko od dożywiania i za wynajem
składników majątkowych.

 Po likwidacji księgowości trudniej będzie naliczać wynagrodzenia, rozliczać
pożyczki  mieszkaniowe,  czy  zbierać  składki  na  rzecz  Rady  Rodziców.
Współpraca  układała  się  dobrze.  Likwidacja  księgowości  nie  jest  dobrym
pomysłem.  Utrudni  to  nauczycielom  kontakt  z  księgowością.  Nie  warto
likwidować czegoś, co dobrze funkcjonuje. 

 W powiecie nikt takich działań nie podejmuje.
 Nie można zapominać o ludziach pracujących w księgowości.
 Zastanowić się jakie będą koszty z tym związane.
 Poczekać z decyzją. Jakie rozwiązania będą podejmowały inne gminy.

Pani Ewa Skórska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babikach.
 W rozmowie telefonicznej informowałam, że do proponowanych rozwiązań

uwag nie wnoszę.
 Trudności są ze sprawozdawczością i wprowadzaniem danych do SIO.
 Zgadzam się w części z argumentami Dyrektora Zespołu Szkół.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 To nie  jest  likwidacja  księgowości  ani  etatów.  Pracownicy będą na  mocy

ustawy o pracownikach samorządowych przeniesieni do Centrum Usług.
 Nie  będzie  zatrudniania  osób  na  1/8  etatu  do  księgowania  dokumentów

finansowych Szkoły Podstawowej w Babikach i GOPS oraz GOAKiR.
 Wypowiedź  na  temat  zatrudnionych  osób  to  już  wkraczanie  w  sprawy

personalne.
 Jest  wystąpienie Dyrektora Zespołu odnośnie robót remontowych budynku

szkoły. Dyrektor ma dodatek dyrektorski i powinien dbać o swoją placówkę.
Wakacjami swoi pracownicy mogą wykonać malowanie.

 Składkami  na rzecz  rady rodziców nie  powinni  zajmować się  pracownicy
księgowości.

 Nie można sugerować się rozwiązaniami innych gmin. Ile gmin w powiecie
wyemitowało obligacje?

 Trzeba  było  dużo  zachodu  by  wyeliminować  błędy  przekazane  przez
pracowników Zespołu Szkół do SIO.
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Pan Bohdan Olchowik – Dyrektor Zespołu Szkół
 Zawsze  starłem  się  oszczędnie  gospodarować  środkami  finansowymi.

Malowanie było wykonywane za pieniądze uzyskane z tytułu udostępnienia
pomieszczeń pielgrzymkom.

  Od 20 lat nie było w budynku remontów. Napisałem wniosek by uzyskać
środki na zakup materiałów.

 Zapoznałem się ze statutem i uważam, że będzie to likwidacja księgowości.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Problem był dyskutowany na posiedzeniu Komisji. Na posiedzenie powinni

być zaproszeni dyrektorzy szkół.  Dużo punktów wymaga wyjaśnień.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Organizacją  pracy  Komisji  zajmują  się  jej  Przewodniczący.  Nie  decyduje

o tym Wójt.
 Zwolnienia  były  prowadzone  4  lata  temu.  Manipulowano  arkuszem

organizacyjnym szkoły by jednych zwolnić a innych zatrudnić.
 Obecnie  pracujące  osoby  muszą  zgodnie  z  ustawą  o  pracownikach

samorządowych przejść na takie same stanowiska pracy. 
 Ogółem zmniejszy się zatrudnienie w 3 placówkach po 1/8 etatu, a w ciągu

roku przyniesie to oszczędności około 29 tys. złotych.

Pan Bohdan Olchowik – Dyrektor Zespołu Szkół
 Osoba zatrudniona w szkole na 1/8 etatu może się tej części etatu zrzec.
 Do Szkoły w Babikach zostanie oddelegowana osoba celem wprowadzenia

danych do SIO. 

Pani Elżbieta Irena Kędyś.
 Ustawa z 2015 roku nie wymaga tworzenia odrębnych jednostek.
 Wymagane jest tylko inne księgowanie VAT.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
 Gmina  jest  dobrem  wspólnym.  Racjonalne  gospodarowanie  zacząłem  od

siebie.
 Trzeba pamiętać dla kogo jesteśmy i z czego żyjemy.

Po tym Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała projekt uchwały i poddała pod
głosowanie.

Za  przyjęciem  uchwały  było  5  radnych,  przeciw  głosowało  7  radnych.
Uchwała nie została przyjęta.
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Ad.6.

Propozycje  zmiany  budżetu  gminy  na  2016 rok oraz  zmiany  WPF przedstawiła
z upoważnienia Wójta Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy. 

Zastrzeżeń  nie  wniesiono  wobec  tego  Pani  Przewodnicząca  Rady  Gminy
odczytała kolejno projekty uchwał  i poddawała pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  zmian  budżetu  gminy  było  12  Radnych.  Nie  było
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XVII.95.2016

stanowi w protokole stronę Nr  28.

Za przyjęciem zmiany WPF było 12 Radnych. Nie było głosów przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XVII.96.2016

stanowi w protokole stronę Nr 37.

Ad.7.

Uzasadnienie  odnośnie  utrzymania  ceny  żyta  i  ceny  drewna  tartacznego  na
poziomie  ogłoszonym  przez  GUS  przedstawił  Wójt  Gminy  Pan  Tadeusz
Tokarewicz, stwierdzając:

Ceny w obu przypadkach są niższe od cen roku ubiegłego i biorąc pod uwagę
nasze potrzeby finansowe nie jest celowe dalsze obniżanie.

Po tym w głosowaniach Rada Gminy:
 jednogłośnie  opowiedziała  się  za  utrzymaniem  urzędowej  ceny  żyta  do

naliczenia podatku rolnego w 2017 roku,
 jednogłośnie  opowiedziała  się  za  utrzymaniem  urzędowej  ceny  drewna

tartacznego do naliczenia podatku leśnego w 2017 roku,

Ad.8.

W  tej  części  obrad  Rada  zapoznała  się  z  informacjami  dotyczącymi  składania
oświadczeń  majątkowych  za  2015  rok  przez  radnych  oraz  przez  pracowników
samorządowych.

Do przedłożonych danych uwag nie wniesiono i przyjęto je do wiadomości.
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Ad.9.

Pan  Tadeusz  Tokarewicz  –  Wójt  Gminy  w  tej  części  obrad  wyjaśnił  powody
przedłożenia projektu uchwały odnośnie zgody na wydzierżawienie nieruchomości.

Wydzierżawienie części działki gminnej we wsi Wierzchlesie na rzecz
T-Mobile  umożliwi  tej  firmie  budowę masztu  telefonii  komórkowej.  Poprawi to
w  przyszłości  korzystanie  z  telefonów  komórkowych  przez  mieszkańców  wsi
Wierzchlesie i Łaźnisko.  Zaproponowano firmie 4 działki, z których najbardziej
odpowiada ujęta w projekcie uchwały.

Uwag  nie  było  wobec  tego  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  odczytała  projekt
uchwały i poddała pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami bez głosów przeciwnych i bez wstrzymujących
się.

UCHWAŁA  Nr XVII.97.2016

stanowi w protokole stronę Nr 50.

W  tym  miejscu  została  ogłoszona  5  minutowa  przerwa.  Po  przerwie
kontynuowano realizację porządku publicznego.

Obrady  odbywały  się  w składzie  9  osobowym.  Z  uwagi  na  pilne  sprawy
osobiste salę posiedzeń opuścili radni: Mariusz Fiłonowicz, Daniel Borowik oraz
Ryszard Ignatowicz.

Ad.10.

Na  wstępie  kolejnego punktu Pani Kędyś zapoznała  z pismem o uruchomienie
kursów autobusowych.

Biorąc pod uwagę brak własnych środków transportowych Rada 9 głosami
zdecydowała o przekazaniu wniosku do PKS w Białymstoku.

Z  uwagi  na  własne  potrzeby  finansowe  Rada   8  głosami,  przy  1  głosie
wstrzymującym  się  zdecydowała  aby  obecnie  nie  przekazywać  środków
finansowych dla ZOZ w Sokółce na wyposażenie sali operacyjnej.

Ad.11.

W wolnych wnioskach głos zabrali:
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Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Jak się przedstawia sprawa remontu drogi z Wojnowiec do Nomik?
 Usunąć  zadrzewienia  z  poboczy  drogi  powiatowej  za  Wojnowcami

w kierunku Sokółki. Korzenie drzew niszczą nową nawierzchnię asfaltową.
 Usunąć zarośla z  poboczy drogi Wojnowce – Horczaki.
 Wystąpić do Zakładu Energetycznego o wyjaśnienie częstych przyczyn braku

zasilania        w energię elektryczną.
 Ustalić z kim się  kontaktować (osobę odpowiedzialną)  celem zapewnienia

dostaw  wody  do  wsi  Wojnowce  i  Horczaki  z  wodociągu  Szudziałowo,
w okresie gdy brak zasilania w energię elektryczną i brak wody z wodociągu
w Babikach.

Pan Michał Antoni Onoszko
 Dziękuję funkcjonariuszom Placówki Straży Granicznej w Szudziałowie za

szybką pomoc przy uniemożliwieniu kradzieży mienia.
 Zezwolić na wycięcie drzew z poboczy drogi Minkowce – Babiki.

Pan Mariusz Łapiński
 Zamontować lampy oświetlenia ulicznego przy śmietnikach w Szudziałowie

przy ul. Szkolnej.

Pan Ryszard Barcewicz
 Jan się przedstawia wykorzystanie funduszu sołeckiego?

Ad.12.

Ustosunkowując się do decyzji Rady Gminy i odpowiadając na wolne wnioski  Pan
Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy, stwierdził między innymi:

 Odnosząc  się  do  odrzucenia  projektu  uchwały  nie  widzę  argumentów
merytorycznych uzasadniających taką decyzję. Koszty tego poniosą wszyscy.

 W styczniu analizowany był był projekt dotyczący zmiany wysokości diety.
Został odrzucony. Następnie przyjęto go w czerwcu mimo że niczym się nie
różnił od wersji pierwotnej.

 Lekceważone jest stanowisko Wójta a mają znaczenie oświadczenia osoby
prywatnej. Osoba ta mogła zapoznać się z dokumentami w Urzędzie i zająć
stanowisko we własnej sprawie.

 Niektórzy  radni  opuścili  salę.  Stawiali  wymagania,  nie  wspierali  działań,
które  dotyczyły  budowy  drogi  do  Wierzchlesia.  Budowa  wodociągu
w Wierzchlesiu wyniosła 150 tys. zł. Ponoszono koszty przy tej budowie za
zajęcie pasa drogowego.

 Trzeba mieć na uwadze, fakt wykonania wyroku. Jest to sprawa z poprzedniej
kadencji.  Trzeba  zapłacić  należność  wraz  z  odsetkami  wykonawcy  hali
sportowej w kwocie 188 tys. zł. 
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 Spłata mogłaby spowodować zaniechanie działań w celu budowy drogi przez
Nowinkę czy też do Minkowiec  i do Pierożek. Nie robię jednak tego bo mam
na uwadze potrzeby wszystkich mieszkańców. Wstępna deklaracja złożona
przez Gminę wynosi 40 tys zł na opracowanie dokumentacji   na drogę do
Minkowiec i 45 tys zł na odcinek drogi w Pierożkach.

 Zajęto się pracownikami. To nie jest kompetencja Rady Gminy.
 Komu  zależało  na  drodze  do  Wierzchlesia?    Starostwo  Powiatowe

przekazało na ten cel kwotę 666 tys. zł, Gmina Sokółka 466 tys. zł, Gmina
Szudziałowo  dołożyła  865  tys  zł,  a  jest  pomijana  w  informacjach
publikowanych na ten temat. Przy budżecie Gminy Szudziałowo 12 mln zł,
Powiatu sokólskiego i Gminy Sokółka po 70 mln zł.

 Zadań do realizacji jest wiele. Wnioski Gminy uzyskują niższą punktację bo
w poprzedniej kadencji nie  podejmowano działań w celu wyeliminowania
błędnych  podstaw  naliczania  dochodu  gminy  na   jednego  mieszkańca.
Zamiast 3 punktów uzyskała  tylko 1 przy ocenie wniosku na przebudowę
drogi przez Nowinkę. To spowodowało podjęcie starań na przebudowę drogi
do Minkowiec, oraz na ulepszenie dokumentacji projektowej na drogę przez
Nowinkę i  realizację  zadania z  innych programów w celu dofinansowania
z zewnątrz. 

 Aby spotkać się z Panem Starostą trzeba było szukać go w Białymstoku.
 Jest  możliwość  realizacji  zadań  w  ramach  współpracy  transgranicznej.

Potrzebni są partnerzy. Należy ich szukać za granicą i takie podjęto działania.
 Do końca roku będą przyjmowane wnioski na poprawę gospodarki wodno -

ściekowej.  Tu też potrzebne środki, a do przetargu na sprzedaż agregatów
i  autobusu  nikt  nie  przystąpił.   Chcemy  przystąpić  do  modernizacji
oczyszczalni ścieków i skorzystać z programów i środków zewnętrznych.

 Inne gminy nie pomogą i nie podpowiedzą by uniknąć konkurencji.
 Droga  Wojnowce-  Horczaki  jest  w  lepszym  stanie  niż  droga  powiatowa

biegnąca od Sokółki do Horczak. Wykonywane jest równanie nawierzchni,
ale  po  deszczach  stan  nawierzchni  ulega  ponownie  uszkodzeniu.  Przed
Świętem Zmarłych w ciągu tygodnia dwa razy równano drogi prowadzące do
cmentarzy.

 ZGK ma zbyt małą obsadę kadrową by sprostać wymaganiom. Pracownicy
chorują i przebywają w szpitalu. Prowadzone są więc roboty najpilniejsze.
Usunięcie  krzaków  dotyczy  szeregu  innych  miejscowości  nie  tylko
Wojnowiec, np. Wierzchlesia czy Nowinki.

 Fundusz  sołecki  nie  zawsze  powinien  być  na  siłę  wykorzystany.  Często
roboty wykonywane są przez ZGK, który nie może wystawiać faktur.

 Zostanie wystosowany wniosek o wycięcie drzew przy drodze Minkowce –
Babiki. Są tam kamienie na prywatnej działce, które mogą być wykorzystane
na  poprawę  nawierzchni,  czy  budowę  odpływu  wody,  tylko  Pan  Radny
powinien uzyskać zgodę właściciela tej działki.
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 Można  myśleć  o  poprawie  dróg  Wierzchlesie  –  Słojka  –  Babiki,  czy  też
Drahle - Suchynicze – Babiki. Trzeba jednak wcześniej przekonać Starostę,
by  wystąpił  z  wnioskiem  i  uzyskał  pomoc  z  Narodowego  Programu
Przebudowy Dróg Lokalnych lub innych. Radni również powinni zabiegać
o realizację zadań, nie tylko Wójt.

 

 Ad.13.

Do  treści  protokołu  z   XVI  sesji  uwag  nie  wniesiono  i  został  on  przyjęty
8 głosami, przy braku głosów przeciwnych i 1 wstrzymującym się.

Ad.14.

Po tym wobec wyczerpania porządku Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca
dokonała zamknięcia  XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy dziękując wszystkim za
udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  Elżbieta Irena Kędyś
 Jan Muciuś


